
Test en elcykel

Transportsektoren er en af de store bidragsydere til CO2 udslippet i kommunen og det kræver en 

omstilling af transporten og den måde, som vi transporterer os på, hvis vi skal nå vores 

reduktionsmål. Men ændring af vores daglige transportvaner er ikke nemt og det kræver en lang 

vedholdende indsats, hvis vi skal opnå de ønskede adfærdsændringer. Derfor har vi igangsat en 

række pilotprojekter, som skal give nogle erfaringer i, hvad der skal til for at nudge til en mere 

klimavenlig transportform. En af dem er udlån af elcykler til forskellige målgrupper i kommunen.

Tre måneder hen over sommeren 2023 fik 20 borgere mulighed for at låne en elcykel mod at lade 

bilen stå i garagen. Der var stor rift om cyklerne, da mange har haft overvejelser om at investere i 

en elcykel, men ikke var sikre på, at de ville få den brugt tilstrækkeligt. Derfor var lånet for mange 

en kærkommen lejlighed til at teste det af. I de tre måneder blev der:

Cyklet til og fra arbejde 3-5 dage om ugen•

Cyklede over 30 km. dagligt•

Tilbagelagt mellem 300-1800 km. per cyklist•

Erstattet korte bilture i fritiden med cykelture•

Tilbagemeldingen har været, at de alle er blevet mere motiveret til at cykle, knapt halvdelen har 

købt en elcykel som direkte konsekvens af, at have lånt elcyklen og den anden halvdel ønsker at 

købe en elcykel, men skal spare op først. Et par stykker ønsker at begynde at cykle noget mere 

på en almindelig cykel og vil investere i en cykel, der er bedre, end den de har i forvejen.

Efter udlån til kommunens borgere var det de ansatte på kommunens virksomheder, der fik 

mulighed for at prøve kræfter med elcyklerne. I første kvartal 2024 er turen kommet til eleverne på 

Campus.




